

Referat af ordinær generalforsamling i DFSA

Deltagere:

Formand: Anders Aslak

Næstformand: Andrei Ungureanu

Kasserer: Frederik Nordberg

Bestyrelsesmedlemmer: Monikah Siff Pedersen, Emma Mose, Chris Gjerlevsen

Herudover deltog 18 medlemmer af DFSA.

1. Valg af dirigent

Anders Aslak blev valgt som dirigent.

2. Formandens beretning

Formanden berettede om årets aktiviteter med hovedfokus på kvalifikationsstævner og DSM/DSK.

- Arrangementet *Øernes* blev vurderet som en god idé, men levede ikke fuldt op til forventningerne. Der var dog stor opbakning fra atleter og positive reaktioner på vikinge-temaet.
- I 2026 vil der være øget fokus på feedback fra atleterne.
- *Jyllands Stærkeste Mand* – muligvis igen på Esbjerg Torv – havde godt fremmøde og god feedback.
- DSM/DSK blev afholdt som en lang dag. Forbundet ydede stor støtte til atleterne, og arrangementet forløb fint. Der blev dog noteret, at man fremover formentlig ikke vil afholde det på én lang dag igen.
- Året 2025 blev betegnet som overordnet set meget positivt. *Max Power* havde ca. 40 deltagere ved første stævne, mens fremmødet ved det sidste i november var lavere.
- Det blev fremhævet som vigtigt fremover at afholde flere begynderstævner og tiltrække flere nye til sporten.

Beretningen blev taget til efterretning.

3. Fremlæggelse af regnskab og budget

Kasserer Frederik Nordberg gennemgik regnskab og budget for det kommende år.

Der var ingen spørgsmål fra forsamlingen.

Regnskab og budget blev godkendt.

4. Behandling af indkomne forslag

4.1 Forslag om udvidelse af suppleantgruppen

Der blev fremsat forslag om at udvide gruppen af suppleanter til 4 medlemmer, heraf mindst ét DFSA-bestyrelsesmedlem som tilsyn/vejleder.

Formålet er bl.a., at suppleanterne planlægger to amatørstævner under DFSA om året.

Afstemning:

11 ud af 18 stemte for forslaget.

Forslaget blev vedtaget.

4.2 Forslag om regelsæt/penalties til events (fremsat af medlem Martin)

Bestyrelsen redegjorde for, at det ikke er muligt at lave én fast drejebog, der dækker alle events, da udstyr og opsætning varierer meget. I stedet vil der for hvert DFSA-stævne blive udarbejdet en eventspecifik drejebog med penalties, som offentliggøres forud for stævnet.

Det blev forklaret, at internationale formater som f.eks. Giants Live har standardiseret udstyr og events, hvilket ikke er tilfældet i DFSA.

Forsamlingen tog orienteringen til efterretning.

5. Valg

a) Formand

Anders Aslak var på valg og stillede op til genvalg. Han oplyste, at hvis han genvælges, vil det være hans sidste år, da han fremover vil fokusere på sin rolle som atlet.

Afstemning: 11 ud af 18 stemte for.

Anders Aslak blev genvalgt og takkede for tilliden.

b) Kasserer

Frederik Nordberg opstillede til valg som kasserer.

Afstemning: 13 ud af 18 stemte for.

Frederik Nordberg blev valgt.

c) Bestyrelsesmedlemmer

Monikah Siff Pedersen var på valg og ønskede genvalg.

Derudover opstillede Sebastian, som ønskede at bidrage mere, særligt med begynderstævner, og henviste til sin ledelseserfaring.

Afstemning:

- Monikah: 9 stemmer
- Sebastian: 4 stemmer

Monikah Siff Pedersen blev genvalgt.

Formanden oplyste, at der fortsat er ledige suppleantpladser.

d) Suppleanter

På baggrund af vedtagelsen under punkt 4 kunne der vælges op til 4 suppleanter.

Line ønskede at fortsætte som suppleant.

Phillip stillede spørgsmål til mulighederne på Sjælland, hvortil bestyrelsen svarede, at fokus er på lokation, hvorefter udstyr kan lånes og transporteres.

Jan stillede op som suppleant.

Afstemning:

Jan blev valgt som suppleant med 10 ud af 18 stemmer.

Det blev præciseret, at man ikke behøver at være suppleant for at arrangere stævner, og at DFSA meget gerne ser flere frivillige og ildsjæle.

6. Eventuelt

Der var en længere debat om kvalifikation, kvindekategorier, udstyr, frivillige og promovering af sporten:

- **Invitationssystem:** Et medlem påpegede, at han havde modtaget en invitation via Instagram, som han ikke havde set i tide.
- **Kvindestævner og vægtklasser:** Der blev udtrykt ønske om flere kvindestævner og afklaring om vægtklasser. Bestyrelsen oplyste, at der arbejdes på et E1-kvalstævne for kvinder for at få flere tilmeldinger til kval og DSK. Man fastholder indtil videre fire vægtklasser som i 2025, da der ikke er modtaget formelle ændringsforslag.
- **Sammenlægning af kvindeklasser og "trumfvægte":** Flere medlemmer påpegede udfordringer ved sammenlægning af vægtklasser og lav tilmelding. Bestyrelsen forklarede, at dette sker for fortsat at kunne afholde kvindeklasser, og at udstyr ofte sætter begrænsninger. Feedback blev opfordret.
- **Frivillige:** Det blev efterlyst, at DFSA tydeligere kommunikerer, at man søger frivillige. Bestyrelsen tog forslaget om bedre kommunikation og eventuelt spørgeskema til sig, og opretter en gruppe på Facebook til frivillige.
- **Udstyr:** Alex tilbød hjælp til at fremstille ensartet udstyr via sit arbejde, hvis det planlægges i god tid. Bestyrelsen takkede for tilbuddet.

- **Lokationer og promovering:** Der var dialog om flere stævner rundt i landet, herunder København og Bakken. Bestyrelsen understregede, at intet er låst, men at nye lokationer kræver frivillige og lokal opbakning.
- **Øernes:** Tilmelding åbnes i den kommende uge. Der arbejdes på bedre faciliteter, herunder flere toiletter og salg af drikkevarer til rimelige priser.

Formanden takkede for de mange input og spørgsmål og afsluttede mødet med at udtrykke glæde over engagementet samt forventning til 2026 og fortsat udvikling af sporten.

Mødet hævet.